Basra medical college/Pediatric department has carried out the fourth International Pediatric life support (IPLS) course from the period of 13-14/6 for the academic year 2020-2021. 
Sixth year medical students completed the 2 components of IPLS course which are the E- learning module and the practical face to face season. This training was conducted at the electronic examination hall of Basra Medical College and skill lab.
They were trained on basic concepts of Pediatric resuscitation using various clinical scenarios in emergency room including a collapsed child and chocking infant. The training was under the supervision of prof Dr Sawsan I. Habeeb and faculty members/ pediatric department with great support of engineer Waeel and his team.
Basra Medical College would like to acknowledge the great support of Dr. Abdulrazaq Musa; an emergency Pediatric physician from the Women’s &Children Hospital and the university of Adelaide /Australia for his great help and support for the establishment of the International Pediatrics life support centers in Iraqi health institutes and Basra Medical College. 
Dr Sawsan Issa Habeeb/ Professor of pediatrics
اقامت كلية طب البصرة / فرع طب الأطفال الكورس التدريبي  لانعاش الحياة  للأطفال (IPLS)  للفترة من  13-14 / 6/ للعام الدراسي 2020-2021.
[bookmark: _GoBack]حيث أكمل طلاب المرحلة السادسة  من كلية الطب  التدريب على الكورس المتعلق بالتعليم الاليكتروني E. learning module)) في قاعة الامتحان الاليكتروني وكورس التدريب العملي Face to face training)) في مختبر المهارات في كلية الطب.
تم تدريب الطلبة على المفاهيم الأساسية لإنعاش الأطفال باستخدام سيناريوهات سريرية مختلفة التي يمكن مشاهدتها في وحدات طوارئ الاطفال كالطفل المنهاروالمتدهورصحيا والرضيع المختنق وبأشراف الأستاذة الدكتورة سوسن  عيسى حبيب والمساهمه الفاعلة لأعضاء هيئة التدريس / فرع طب  الاطفال وبدعم من المهندس وائل وفريقه.
تود كلية البصرة الطب أن تعرب عن تقديرها للدعم الكبير الذي يقدمه الدكتور عبد الرزاق موسى ؛ اختصاصي طب طوارئ الاطفال في مستشفى النسائية والأطفال وجامعة أديلايد / أستراليا لمساعدته الكبيرة ودعمه لإنشاء وادامة مراكز دعم انعاش الحياة عند الاطفال  في المؤسسات الصحية في العراق وكلية  طب البصرة .
الأستاذة الدكتورة سوسن عيسى حبيب
